
Protokół nr XXVI/2017 
z sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

z dnia 23 października 2017 r. 
 

 

 

Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 23 października 2017 r. o godz. 1430 w 

sali Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który powitał obecnych 

radnych, a w imieniu Rady zaproszonych gości: Wójta Andrzeja Pietrulę, Z-cę Wójta 

Radosława Sobeckiego, Skarbnika Gminy Dorotę Andrzejewską, Sekretarza Gminy Longinę 

Szulc, radnych Rady Powiatu Leszczyńskiego:  Irenę Grobelną oraz  Jana Szkudlarczyka,  

także Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie –  Annę Weber, dyrektorów 

szkół oraz sołtysów .  Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki nr 1, 2  do 

protokołu. 

Następnie, minutą ciszy,  zgromadzeni na sesji uczcili pamięć zmarłego sołtysa wsi 

Mierzejewo, Andrzeja Chudzińskiego. 

Przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze udział 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Po czym zaproponował, aby nanieść poprawkę do przesłanego kolegom radnym porządku 

obrad i wykreślić punkt 21 dotyczący podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej przeznaczonej na realizację 

urządzeń infrastruktury technicznej, położonej w obrębie wsi Krzemieniewo. 

Poprawka w porządku obrad została przegłosowana jednogłośnie. 

 

 Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad: 
 

 
1. Otwarcie. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji. 
3. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie między sesjami. 
4. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Krzemieniewo w roku szkolnym 

2016/2017 



6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Szkoła 
Podstawowa i Gimnazjum im. Powstańców Wielkopolskich w Pawłowicach  
w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Powstańców Wielkopolskich 
 w Pawłowicach. ( druk nr 174  ) 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół Szkoła Podstawowa  

i Gimnazjum w Drobninie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową w Drobninie. 
( druk nr 175) 
 
Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół Szkoła Podstawowa  

8. i Gimnazjum im. Józefa Ponikiewskiego w Nowym Belęcinie w ośmioletnią Publiczną 
Szkołę Podstawową im. Józefa Ponikiewskiego w Nowym Belęcinie. ( druk nr 176 ) 
 
 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w 
Garzynie wchodzącej w skład Zespołu Szkół Gminy Krzemieniewo Przedszkole Szkoła 
Podstawowa w Garzynie ( druk nr 177 ) 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Krzemieniewo  (druk nr 178 ) 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2018 r. 

( druk nr 179 ).  
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. ( druk nr  180). 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stawek  podatku od środków transportowych.  
( druk nr 181 ). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie   zwolnień z podatku od środków transportowych.  
(druk nr 182). 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu  
Leszczyńskiego (druk nr 183 ) 
 

16. Podjęcie uchwały  w sprawie dokonania zmiany w budżecie gminy Krzemieniewo na  
2017 r. ( druk nr 184 ) 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2017-2024. ( druk nr 185 ) 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów przedterminowych Sołtysa i Rady 
Sołeckiej Sołectwa Mierzejewo ( druk nr 186 ) 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Krzemieniewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w rozumieniu 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018. ( druk nr 187  ) 



 
20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Krzemieniewo 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy.  
( druk nr 188 ) 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości (druk nr 189) 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości (druk 
nr 190) 
 

23. Zmiana uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w WFOŚ i GW w Poznaniu  
     (druk nr  191 ) 
 
24. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2016 r. 
 
25.    Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 
26.     Wolne głosy. 
27.     Zakończenie. 
 

 

Następnie  Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby 

wystąpić z wnioskiem o wprowadzenie poprawek do  wyżej wymienionego porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku , wobec czego przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad p.2. 

 

Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu protokołu z poprzedniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z XXV sesji.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 13 obecnych radnych.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad p.3. 

Przewodniczący obrad poprosił Wójta o przedstawienie sprawozdania z działań podjętych 

przez Urząd Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Wójt poinformował zebranych o następujących działaniach i wydarzeniach, które miały 

miejsce w w/w okresie, a także o przebiegu prowadzonych  inwestycji: 

- Kontynuowane są prace związane z budową oczyszczalni i sieci kanalizacyjnych: Lubonia, 

Kociugi, Drobnin oraz Garzyn i Górzno, gdzie prace przebiegają bez zakłóceń i w większości 

mają być wykonane do końca grudnia br. 

Ze spotkań zespołu koordynującego prace i przebieg inwestycji wynika, że większe trudności 

występują przy budowie kanalizacji w Krzemieniewie; 



- W związku z wystąpieniem nawałnicy, która  miała miejsce w nocy z 5 na 6 października 

b.r.,  zostały złożone 23 wnioski o odszkodowania na kwotę 150.000,- zł.  

O przyznanie należnej kwoty na odszkodowania wystąpiono do budżetu państwa przez Urząd 

Marszałkowski; 

- 6 października  br. w Warszawie  została  podpisana umowa notarialna , w wyniku której 

Gmina Krzemieniewo przejęła nieodpłatnie od Krajowego Ośrodka Wspomagania Rolnictwa 

działkę pod Oczyszczalnie i drogę w Luboni; 

- Została zakończona budowa drogi Garzyn – Górzno .  

Inwestycja była realizowana przez Powiat. Gmina  przeznaczyła z własnego budżetu na tę 

inwestycję 500.000,- zł. ; 

- 2 września br. odbył się tradycyjny Rajd Rowerowy im. Zdzisława Adamczaka; 

- Przygotowywany jest kolejny wniosek do WRPO, który należy złożyć do 11 listopada b.r., o 

środki na kanalizację gminy. 

Uchwała w sprawie aglomeracji została przyjęta przez Sejmik Województwa; 

- 10 września br. odbyły się Powiatowe Zawody Strażackie, w których nasza Gmina zajęła II 

miejsce, a seniorzy z Górzna I miejsce; 

- Na terenie naszej gminy przebywał Marszałek Grabowski, który był również obecny na 

budowie drogi Garzyn-Górzno; 

- Ochotnicza Straż Pożarna w Pawłowicach obchodziła swój Jubileusz 80-lecia powstania i 

działalności; 

- W październiku seniorzy obchodzili uroczyście swoje święto, a nauczyciele w szkołach Dzień 

Edukacji; 

- Remont remizy strażackiej w Pawłowicach został zakończony. Dobiega też końca remont 

posadzki w remizie strażackiej w Krzemieniewie. 

Ad.p.4 

W kolejnym punkcie obrad przewodniczący Rady zaprosił radnych do zgłaszania interpelacji, 

wniosków i zadawania pytań. 

Radny Leszek Kruk – W związku z przedłużającą się budową gazociągu i powstającymi 

dalszymi szkodami w uprawach rolnicy pytają o dalszy przebieg i zakończenie inwestycji. 

Radny Piotr Majchrzak – Ponownie  zgłosił sprawę uporządkowania parku w Luboni, a także 

naprawy jego ogrodzenia, gdzie słupki niebezpiecznie pochylają się w kierunku drogi 

powiatowej, co stanowi zagrożenie. 

Przewodniczący  Piotr Sikorski - zgłosił potrzebę naprawy drogi w Mierzejewie zarwanej w 

wyniku robót telekomunikacyjnych. 

 

Ad p.5. 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Krzemieniewo w roku szkolnym 

2016-2017 przedstawił pan Wójt. ( informacja stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu). 

Zaznaczył, że w związku z reformą oświaty nastąpiła zmiana w organizacji i nazewnictwie 

szkół. Oprócz zmian dot. przekształceń zespołów szkół w ośmioletnie publiczne szkoły 



podstawowe nic się nie zmienia i wszystko pozostaje  na podobnym poziomie jak w 

poprzednim roku szkolnym. 

Dyrektor Szkoły w Drobninie, Leonard Kaczmarek, w imieniu swoich kolegów wyraził radość z 

wysokich wyników nauczania oraz podziękował Radzie Gminy oraz Wójtowi za bardzo dobrą 

współpracę, która przekłada się na dbałość o wszystkie obiekty szkolne. 

Ad.p.6., Ad.p.7., Ad.p.8, Ad.p.9 
 
Projekty uchwał w sprawach: 
 
-  stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Szkoła Podstawowa i Gimnazjum im. 
Powstańców Wielkopolskich w Pawłowicach w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. 
Powstańców Wielkopolskich w Pawłowicach ,  
-  stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Szkoła Podstawowa i Gimnazjum w Drobninie w 
ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową w Drobninie, 
- stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Szkoła Podstawowa i Gimnazjum im. Józefa 
Ponikiewskiego w Nowym Belęcinie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Józefa 
Ponikiewskiego w Nowym Belęcinie, 
- stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w Garzynie wchodzącej w skład Zespołu 
Szkół Gminy Krzemieniewo Przedszkole Szkoła Podstawowa w Garzynie 
 
przedstawił radnym wójt gminy. 

Ponieważ Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanych uchwał, Przewodniczący 

przeprowadził osobne głosowanie nad podjęciem każdej z nich.  

Za przyjęciem osobno każdej z uchwał głosowało 13 obecnych radnych.  

Wszystkie uchwały zostały przyjęte jednomyślnie i stanowią zał. nr 4, 5, 6, i 7 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.p.10. 

Również kolejną uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Krzemieniewo przedstawił radnym 

Wójt Gminy, który przed przegłosowaniem poinformował radę że proponowana nowa 

uchwała nie różni się pod względem merytorycznym od obowiązującej do tej pory, ale należy 

ją podjąć ze względu na zmiany w oświacie i reorganizację szkół. 

 

Ponieważ nie zgłaszano uwag, ani pytań do przedstawionej uchwały, przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 8  do niniejszego protokołu. 

 

 

 



Ad. p. 11. 

Przewodniczący Rady kontynuując obrady poprosił Skarbnik Gminy Dorotę Andrzejewską  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  podatku od  nieruchomości. 

Skarbnik Gminy odczytała treść projektu uchwały i poinformowała, że podwyżka wszystkich 

proponowanych stawek mieści się w granicach i wskaźnikach wytyczonych przez 

Ministerstwo Finansów. Prognozowany wzrost dochodu w budżecie w związku z podjęciem 

proponowanej uchwały wyniesie ok. 31.000,-. zł. 

Następnie Przewodniczący Rady zaprosił radnych do dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Garbacz poinformował, że na posiedzeniu Komisji, 

w dniu 16 października br., komisja szczegółowo przeanalizowała i zapoznała się z projektem 

uchwały i przychyliła  się do proponowanych, nieznacznych podwyżek, stawek podatku od 

nieruchomości. 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Małgorzata Tarnowska poinformowała, że członkowie 

Komisji na swoim posiedzeniu zdecydowali, że będą głosować za przyjęciem stawek podatku 

od nieruchomości w zaproponowanej wysokości. 

Członek Komisji Rolnictwa  i Rozwoju Gospodarczego Leszek Kruk również poinformował, że 

komisja nie wnosi żadnych uwag i zastrzeżeń do proponowanych podwyżek podatku od 

nieruchomości w roku 2018. 

Ponieważ innych głosów w dyskusji nie było Przewodniczący obrad przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych .  

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 12. 

Skarbnik Gminy Dorota Andrzejewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwolnień z 

podatku od nieruchomości. 

Wyjaśniła, że zwolnienia z podatku dotyczą budynków, budowli oraz gruntów zajętych na 

prowadzenie działalności przeciwpożarowej, gruntów pod drogami śródpolnymi oraz 

zajętych na potrzeby kanalizacji i stacje uzdatniania wody a także budynków Gminnego 

Centrum Kultury. 

 

Ponieważ uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.13. 

Skarbnik Gminy Dorota Andrzejewska przedstawiła również projekt uchwały w sprawie 

podatku od środków transportowych. 



Uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.14. 

 

Następnie Skarbnik Gminy Dorota Andrzejewska przedstawiła i odczytała projekt uchwały w 

sprawie zwolnień z  uchwalonego podatku od środków transportowych. Poinformowała 

również, że zwolnienia dotyczą autobusów wykorzystywanych na potrzeby przewozów 

szkolnych. 

 

Uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych.  

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Po przegłosowaniu w/w uchwały Przewodniczący zarządził 10-minutową przerwę w 

obradach. 

 

 

Ad.p.15. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i poprosił Skarbnik Gminy o przedstawienie  

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu 

Leszczyńskiego.  

Skarbnik Dorota Andrzejewska poinformowała, że proponuje się dokonanie zmiany w 

powyższej uchwale ze względu na udzielenie z budżetu gminy Krzemieniewo w roku 2017 

pomocy finansowej Powiatowi Leszczyńskiemu  w kwocie   łącznej 604.000 zł   w tym:  
- na zadanie  inwestycyjne    
  Przebudowa drogi powiatowej nr 4788P droga krajowa nr 12- Górzno w kwocie 500.000 zł  
- na zadanie bieżące  

-remont  ścieżki rowerowej wzdłuż drogi powiatowej Garzyn-Drobnin w kwocie 104.000 zł 

 

Ponieważ nie zgłaszano uwag, ani pytań do przedstawionej uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 13  do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.16. 

 

W kolejnym punkcie obrad sesji  pani Skarbnik poinformowała zebranych o zwiększeniu 

planowanych dochodów i wydatków budżetu gminy o kwotę 633.226, 14 zł. 

Wydatki budżetu zmniejszono o 6.914.468,86 zł. Deficyt budżetu został zmniejszony  

o 7.547.695,00 zł. 



Następnie, w czytelny i wyczerpujący sposób , na podstawie przedłożonego radnym wykazu 

zmian , przedstawiła  i omówiła przed przegłosowaniem,  wszystkie zmiany wprowadzone do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Krzemieniewo na rok 2017.  

Przed przyjęciem uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy pani Skarbnik 

Gminy poinformowała również, że w stosunku do przedłożonego projektu nastąpiły zmiany 

dotyczące planu wydatków w rozdz. 92109 

Przed odczytaniem treści uchwały przewodniczący zaprosił radnych do dyskusji i zadawania 

pytań.  

Radny Marek Garbacz zadał pytanie skąd wynikają ponadplanowe dochody w szkołach. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że one powstały w związku z otrzymanymi odszkodowaniami. 

Radny Marek Garbacz zapytał również z czego wynika zwiększenie wydatku na 

wynagrodzenia w szkole w Garzynie.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że wiąże się to z prowadzonym przez szkołę projektem 

unijnym. 

Pan Przewodniczący, Piotr Sikorski, zapytał czy podjęcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie wiąże się  z propozycją podjęcia uchwały zmieniającej zaciągnięcie pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że podjęcie uchwał o zmianach w budżecie, w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej oraz w sprawie zaciągnięcia wspomnianej pożyczki wiąże się ściśle ze 

sobą.  

W związku z tym wyjaśnieniem rozpoczęła się dyskusja. 

Treść zadanych w dyskusji pytań i udzielonych wyjaśnień w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej oraz uchwały dotyczącej zaciągnięcia  pożyczki umieszczono w 

kolejnych punktach protokołu, związanych tematycznie z podjęciem pozostałych, wyżej 

wymienionych, uchwał. 

Następnie Przewodniczący poprosił panią  Skarbnik o odczytanie treści uchwały  

oraz przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 obecnych radnych. 

2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Uchwała została przyjęta większością głosów i  stanowi załącznik  nr 14  do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.p.17. 

 

W kolejnym punkcie programu sesji Skarbnik Gminy przedstawiła również projekt uchwały  

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krzemieniewo na lata 2017 – 

2024. 

Wyjaśniła radnym, że konsekwencją zmian w budżecie jest również zmiana w WPF i  należy w 

wykazie przedsięwzięć wieloletnich dokonać przesunięcia nakładów finansowych na budowę 

oczyszczalni ścieków i budowę kanalizacji sanitarnej. 

Po czym Przewodniczący obrad zaprosił radnych do dyskusji mad projektem uchwały. 



Radny Marek Garbacz zapytał, czy w proponowanych zmianach w WPF-ie jest mowa o 

zmniejszeniu nakładów łącznych. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nakłady łączne nie pokrywają się z pożyczką. 

Radny Michał Michalski zadał pytanie , czy zmniejszenie łącznych nakładów nastąpi z naszych 

środków budżetowych, czy z pożyczki. 

Skarbnik , Dorota Andrzejewska, odpowiedziała, że pożyczka nie łączy się z sumą nakładów. 

Ponadto stwierdziła, że Gmina  może zadłużyć się maksymalnie na 19 mln zł, ale będzie to 

prawdopodobnie mniejsza kwota. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

Ad p.18. 
W następnej części obrad sesji Przewodniczący Rady poprosił Sekretarz Gminy, Longinę 

Szulc, o przedstawienie projektu uchwały  oraz uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

zarządzenia wyborów przedterminowych Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Mierzejewo . 

Sekretarz Gminy, przed odczytaniem projektu uchwały, poinformowała, że w dniu 9 września 

2017 r. zmarł Sołtys wsi Mierzejewo. Natomiast   9 października 2017 r., na ręce 

przewodniczącego Rady Gminy Krzemieniewo i wójta  Gminy Krzemieniewo zostały złożone 

pisemne rezygnacje  z pełnionych funkcji przez czterech członków Rady Sołeckiej w 

Mierzejewie. 

W tej sytuacji, zgodnie ze Statutem Sołectwa  Mierzejewo,  zachodzi konieczność 

niezwłocznego przeprowadzenia wyborów przedterminowych Sołtysa i  Rady Sołeckiej  

w tymże Sołectwie.  

Następnie Sekretarz odczytała treść projektu uchwały. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu 

 

Ad p.19. 

W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący poprosił również Sekretarz Gminy, 

Longinę Szulc,  o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcie Programu współpracy 

Gminy Krzemieniewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w rozumieniu 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że projekt niniejszego programu został poddany 

konsultacjom społecznym w okresie od 12 września do 29 września 2017 r. Podczas 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do projektu Programu współpracy. 



Niniejszy Program jest wyznaczeniem kierunków, form i zasad współpracy Gminy 

Krzemieniewo z organizacjami pozarządowymi w roku 2018. 

Następnie odczytała treść projektu uchwały. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu 

 

Ad.p. 20. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Krzemieniewo na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy, przedstawił Radosław Sobecki - 
Zastępca Wójta. 
Zastępca Wójta poinformował też zebranych, że zgodnie z art. 81 i 82 ustawy o ochronie 
zabytków i opiece nad zabytkami organ stanowiący gminy może udzielić dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków nie stanowiących własność gminy Krzemieniewo. 
W budżecie gminy  na rok 2017 w dziale „ Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” 
zaplanowane zostały między innymi środki w kwocie 3.000 zł na dotacje celowe na 
finansowanie lub dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów 
zabytkowych.  
W  dniu 11 września 2017 r. wpłynął wniosek od proboszcza parafii p.w. Najświętszego Serca 
Jezusa w Drobninie o przyznanie dotacji w kwocie 3.000,00 zł na wymianę pokrycia 
dachowego na budynku kościoła parafialnego w Drobninie. Obiekt wpisany jest do rejestru 
zabytków. Zatem proponuje się podjąć uchwałę w sprawie udzielenia w/w dotacji.  
 
Uwag do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. Po czym Przewodniczący Rady 
przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Ad.p. 21 i 22 
 
W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił Zastępcę Wójta o przedstawienie 
projektu i zasadności podjęcia dwóch kolejnych uchwał dotyczących przyznania 
pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości dwom dzierżawcom, którzy złożyli wnioski i 
poinformowali  o zamiarze skorzystania z pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości 
zabudowanych budynkami użytkowymi - garażami,  stanowiącymi własność Gminy 
Krzemieniewo. 
 
Uwag do przedstawionych projektów uchwał nie zgłoszono. Po czym Przewodniczący Rady 
przeprowadził głosowanie nad każdą uchwałą, 

Za przyjęciem  pierwszej uchwały głosowało 13 obecnych radnych, za przyjęciem drugiej 

uchwały również głosowało 13 obecnych radnych 



Uchwały zostały przyjęte jednomyślnie i stanowią załączniki nr 19 i 20 do niniejszego 

protokołu. 

Ad.p.23. 
Kolejny punkt programu sesji dotyczył przedstawienia i podjęcia uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację budowy oczyszczalni ścieków w Luboni i sieci  
kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w miejscowościach: Lubonia. Kociugi, Drobnin, Garzyn 
i Górzno oraz Krzemieniewo.    
 
Jak wyjaśniła Skarbnik Gminy, Dorota Andrzejewska, proponowane zmiany dotyczą jedynie 
zmiany wysokości możliwych transz pożyczki w roku 2017 i 2018. Natomiast przyznana 
kwota 19.000.000  zł nie zmienia się. Po czym stwierdziła, że temat pożyczki i możliwości jej 
zaciągnięcia sprawia trudność zarówno Wójtowi, jak i Skarbnikowi, ale też radnym, bowiem 
jest to temat zupełnie nowy. Do tej pory przez lata Gmina realizowała wszelkie inwestycje z 
własnych środków budżetowych , bez zaciągania jakichkolwiek kredytów.   

 

Ze strony Radnego Marka Garbacza, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej,  padła propozycja 

żeby na komisjach  na komisjach Rady przedyskutować  temat pożyczki, jej wysokości i spłaty 

długu. Jego zdaniem, należało by także zastanowić się, czy jest opłacalne, by inwestować 

pozyskane środki budżetowe w spłatę długu , czy lepiej wykorzystać je na dalsze inwestycje. 

 

Radny Piotr Majchrzak zwrócił uwagę , że należałoby się zastanowić, czy z ekonomicznego 

punktu widzenia nie było by korzystniejsze zaciągnięcie  maksymalnej kwoty  pożyczki, mając 

na względzie korzyści wynikające z wysokości jej częściowego umorzenia. 

     

Przewodniczący Rady Piotr Sikorski stwierdził i uspokoił jednocześnie ,że na dzisiejszej sesji 

radni podejmując proponowaną uchwałę nie decydują o zaciągnięciu pożyczki w określonej 

wysokości, ale przyznanej możliwości jej zaciągnięcia do wysokości 19 mln. zł, w określonych 

transzach. Decyzja o rzeczywistej wysokości zaciągnięcia kredytu nastąpi w późniejszym 

terminie. 

Ponieważ Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanej uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Uchwała 

została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.24. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzemieniewo poinformował radnych o złożonych przez nich 

oświadczeniach majątkowych za 2016 r. 

W złożonych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowości.  

Wójt Gminy poinformował również radnych, że w złożonych oświadczeniach majątkowych za 

2016 r. przez pracowników funkcyjnych Urzędu Gminy nie stwierdzono nieprawidłowości 

oraz że jego  oświadczenie oraz Przewodniczącego Rady zostało przesłane do Wojewody , 

który nie stwierdził żadnych nieprawidłowości.  



 

Ad.p.25. 

Do zgłoszonych pytań i interpelacji Wójt odniósł się następująco: 

- W sprawie rozszerzenia robót gazowniczych i przedłużających się wykopach na gruntach 

rolniczych będzie powołana niezależna komisja, która oszacuje powstałe w wyniku prac 

gazowniczych szkody; 

- W sprawie sprzątania parku w Luboni, Wójt odpowiedział, że zostało wysłane pismo do 

Agencji  , od której otrzymaliśmy odpowiedź, że  raz w roku park będzie sprzątany;  

W sprawie remontu ogrodzenia tegoż parku w Luboni  Urząd również musi zwrócić się do 

Agencji, będącej właścicielem gruntu.   

- Wójt również odpowiedział, że Jeśli chodzi o zarwaną drogę w Mierzejewie w wyniku robót 

telekomunikacyjnych, to Urząd zwróci się z wnioskiem o usunięcie do Powiatu. 

Ad p. 26. 

W wolnych głosach i wnioskach, Radna Henryka Przybylska poinformowała zebranych o 

złożonym do Rady Powiatu , przez Sołtysów wsi Hersztupowo, Stary i Nowy Belęcin,  wniosku 

o wybudowanie ścieżki rowerowej przy drodze powiatowej Belęcin-Hersztupowo, ze 

względu na bezpieczeństwo dzieci szkolnych. 

 

Sołtys wsi  Górzno, Zygmunt Stachurski, podziękował w imieniu własnym i mieszkańców za 

wybudowaną drogę i ścieżkę rowerową. 

 

Sołtys wsi Pawłowice skierował do Wójta Gminy trzy pytania : 

1/ Poszczególne wioski w gminie, te które nie mają sal wiejskich, są wyposażone w 

grillowiska, których budowa została dofinansowana z budżetu gminy .   

Pawłowice mają salę wiejską , czy wobec tego dostaną dofinansowanie na rewitalizację i 

remont Sali z zewnątrz? 

2/ Co będzie z pomieszczeniem po Bibliotece i Izbie Regionalnej w Pawłowicach? 

3/ Czy w 2018 r. będzie w naszej Gminie funkcjonował budżet obywatelski? 

Na zadane pytania Wójt Gminy, Andrzej Pietrula, odpowiedział jak niżej: 

Ad. 1/ Grillowiska są  pobudowane w tych wioskach, które nie mają sal (świetlic) wiejskich. 

Nie przewiduje się budowy następnych grillowisk. Miejscowości, które posiadają sale i nie 

miały budowanych grillowisk dostawały  dofinansowanie z budżetu. 

Ad.2/ Zakładaliśmy, że pomieszczenia po byłej bibliotece w Pawłowicach będą wykorzystane 

na potrzeby istniejącej Izby Regionalnej. 

Ad. 3/ Budżet obywatelski działa na tych samych zasadach co fundusz sołecki, dlatego nie 

przewiduje się wprowadzenia w Gminie budżetu obywatelskiego. 

 

Radny Marek Garbacz zapytał, czy są planowane działania w sprawie awarii oświetlenia przy 

drogach i chodnikach. 

Wójt odpowiedział, że są prowadzone rozmowy z ENEA, ale po nawałnicach nie wszystkie 

jeszcze awarie zostały usunięte. Natomiast lampy parkowe nie należą do ENEA. 



Z-ca Wójta Radosław Sobecki dodał, że gdy ostatnio nie świeciły  lampy parkowe w 

Pawłowicach, Krzemieniewie i Garzynie, to jednak okazało się, że  problem nie był po naszej 

stronie, ale  po stronie ENEA. 

 

Radny Leszek Kruk zapytał, czy w tym roku będzie wodociąg do Bojanic.  

Wójt Andrzej Pietrula odpowiedział, ze w tym roku rozpoczną się dopiero działania w 

kierunku tej inwestycji, ale finał przewidywany jest w kolejnym roku budżetowym. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Leszczyńskiego - Jan Szkudlarczyk, a także Radna  Rady 

Powiatu Leszczyńskiego – Irena Grobelna, podziękowali Radzie Gminy Krzemieniewo oraz 

wójtowi za przychylność, zaangażowanie, udział  i wsparcie budżetowe w wys. 500.000 zł na 

pobudowanie przez Powiat drogi oraz ścieżki rowerowej Garzyn- Górzno.  

Przewodniczący Rady Powiatu Leszczyńskiego, Jan Szkudlarczyk,  dodał że droga z Garzyna 

do Górzna była bardzo wąska i niebezpieczna , z drzewami po bokach. Udało się dzięki 

zaangażowaniu wielu przeprowadzić zakończyć inwestycję z sukcesem.  

Przewodniczący Rady Powiatu zaprosił Wójta, z-cę Wójta, radnych i sołtysów na uroczyste 

otwarcie drogi. 

Radny Powiatu, Jan Szkudlarczyk, odniósł się również do wniosku w sprawie pobudowania 

ścieżki rowerowej z Hersztupowa do Belęcina , stwierdzając że przyszły rok w Powiecie 

będzie skromniejszy, ponieważ spodziewane środki z programów unijnych spłyną dopiero w 

roku 2019. A zatem złożony przez sołtysów wniosek może doczekać się realizacji w latach 

późniejszych. 

 

 

Ad p. 27. 

 

Innych spraw nie poruszano.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, przewodniczący podziękował zebranym za udział w 

sesji i o godzinie 16:30 zamknął obrady. 

 

 
 

Protokołowała:  
  

Przewodniczący 
Rady Gminy w Krzemieniewie 

 

 

( Longina Szulc )  ( Piotr Sikorski) 
 

 

 

 

 


